
PROTOKÓŁ Nr 38/2012

z posiedzenia Komisji Kultury i Oświaty
z dnia 30 sierpnia 2012 r.

W posiedzeniu (posiedzenie wyjazdowe) udział wzięli:
a/ czterech członków Komisji Kultury i Oświaty  - nieobecny – M. Mnich

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
4. Ocena stanu przygotowania szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2012/2013.
5.  Sprawy bieżące.

Ad. 1-3

Posiedzenie Komisji otworzyła Przewodnicząca Komisji. Zapoznała radnych z porządkiem 
obrad, który został jednogłośnie przyjęty. Jednogłośnie przyjęto protokół 
z poprzedniego posiedzenia.

Ad 4

Komisja odwiedziła wszystkie szkoły publiczne na terenie naszej gminy, spotkała się z 
Dyrektorami, z którymi omówiła stan przygotowań placówek do nowego roku szkolnego.

I. Szkoła Podstawowa w Gogolewie.

1. Remonty:

− odmalowano korytarze w Gogolewie

− w Borzęcinie wykonano konieczne remonty na sumę ok. 30 tys. zł (instalacja sanitarna).

2. Zakupy:

− 1 komputer,

− krzesła, ławki.

3. Nauczyciele:

- 18 + pomoc nauczyciela

Wszyscy zatrudnieni na pełnych etatach.  Są nadgodziny, ale czasowe. 

1 osoba na urlopie dla podratowania zdrowia.

Trwa remont kotłowni w Borzęcienie. P. Dyrektor skarżyła się, że miała problem, gdyż prace miało 
wykonywać ZGK, które jednak w końcu nie jest ich wykonawcą.

Komisja uważa, że p. Dyrektor Iwonie Warkockiej należą się słowa uznania za troskę o budynek w 



Borzęcinie.

Komisja postuluje, aby oddać w użytek szkoły garaż straży pożarnej, który przylega do sali 
gimnastycznej. Szkoła wykorzystałaby go na szatnię, bo teraz jest tam „graciarnia”, a szkole 
bardzo by się przydał.

Zwracamy również uwagę na fatalny stan drzwi wejściowych, a przecież są to drzwi nowe, 
niedawno wstawione. Również fatalny jest stan dachu sali gimnastycznej – przecieka, w kloszach 
jest woda.

4. Dowóz uczniów – tak jak w ubiegłym roku szkolnym, zatrudniono opiekę do autokaru.

Szkoła Podstawowa w Motarzynie

1. Remonty:

- wymieniono podłogi i część okien w Budowie,

- przygotowano salę dla grupy 3-latków,

- wymieniono oświetlenie.

2. Zakupy:

- stoliki, krzesła,

- 5 zestawów komputerowych.

Konieczna jest wymiana instalacji elektrycznej w Budowie, „wykonanie” placu przed szkołą, 
wymiana drzwi i części okien, poprawa oświetlenia.

Pan Dyrektor zauważył, że bardzo dobrze sprawują się solary, a zmiana ogrzewania da 
prawdopodobnie oszczędności o 1/3.

3. Nauczyciele – 14 +  4 w przedszkolu, nie ma nadgodzin.

4. Dowozy – PKS Bytów. Najdłuższy czas oczekiwania dziecka w świetlicy to około 2 godzin 
(ale nie codziennie). W tym czasie są prowadzone dodatkowe zajęcia.

Szkoła napisała projekt na szkolenia dla nauczycieli. Kontynuuje „Lepszą szkołę” i naukę pływania. 

Ogromne wrażenie na Komisji zrobiła nowa sala gimnastyczna, która na pewno może być dumą 
naszej gminy.

III. Zespół Szkolno – Przedszkolny w Dębnicy Kaszubskiej

1. Remonty:

a) szkoła

− gabinet informatyczny + świetlica,

− łazienki przy sali gimnastycznej, kantorek sprzętu i szatnie,



− podłączono solary,

− impregnacja konstrukcji dachu.

b) przedszkole

− stołówka,

− wejście do budynku,

− ogrodzono teren,

− przejścia wokół, chodnik,

− zlikwidowano taras,

− podłączono łazienki do solarów.

Wszystkie prace wykonywały firmy zewnętrzne. Komisja pytała, czy p. Dyrektor zwracała się z 
ofertą do ZGK, uzyskaliśmy odpowiedź, że tak, ale nie było żadnego odzewu.

2. Zakupy

− 33 zestawy komputerowe ( z czego 24 dla uczniów do gabinetu informatycznego), reszta 
do sal lekcyjnych dla E-dziennika,

− meble do sal lekcyjnych w szkole i przedszkolu.

Komisja uważa, że p. Dyrektor A. Machalewskiej należą się słowa pochwały za wynegocjowanie 
10% upustu wartości mebli, za które zakupiono dodatkowe pomoce naukowe.

3. Nauczyciele

− 46 osób (było 50), jest więc spadek zatrudnienia. 2 osoby w trakcie urlopu zdrowotnego 
(powrót w listopadzie), od września do końca roku na urlopie dla podratowania zdrowia 
będzie 5 nauczycieli,

− 5 nauczycieli zatrudniono na niepełnym etacie,

− nauczyciele mają po kilka nadgodzin (2-3), ale nie wszyscy.

4. Dowozy – PKS, p. S. Dołżycki, p. M. Świerczek.

Komisja pytała o opiekę podczas dowozów. P. Dyrektor odpowiedziała, że jest w trakcie negocjacji 
z PKS. 

Jeżeli chodzi o czas oczekiwania dzieci – to wynegocjowała z PKS dodatkowy kurs w kierunku 

Podwilczyna o 13
30

. 

Zapytana o koszty ogrzewania - nie potrafiła jeszcze  podać, ale wygląda na to, że będą 
oszczędności. Niepokój budzi duży koszt poniesiony w związku z wynajmem pomieszczeń na cele 
dydaktyczne w gimnazjum – przeszło 44 tys. złoty (zestawienie stanowi załącznik do protokołu)  
Komisja pytała również o wykorzystanie boiska przyszkolnego. Usłyszeliśmy informację, że jest tak 



długo dostępne, jak długo są w szkole pracownicy obsługi.

Bardzo niepraktyczne są siatki ogrodzeniowe, które po roku używania są zniszczone. 
Nawierzchnia – bardzo długo utrzymuje wilgoć po deszczu, tak naprawdę, to sprawdza się ona 
tylko przy słonecznej pogodzie. 

Komisja zwraca uwagę, że konieczne jest zadbanie o teren wokół szkoły, parkiet w sali 
gimnastycznej i jej odmalowanie. Cieszy natomiast fakt, że w nowych toaletach nie zanotowano 
prób zniszczeń, uczniowie dbają o nie i wykorzystują zgodnie z przeznaczeniem.

IV. Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej

1. Remonty

− nowa kotłownia,

− własnymi siłami wymalowano hol, zakupiono tylko farbę.

2. Zakupy

- komputery.

3. Nauczyciele

- 42 osoby.

Do 30 maja 1 osoba na urlopie dla poratowania zdrowia, od 1 września odchodzą na ten urlop 2 
osoby. 

4. Dowozy – PKS i p. S. Dołżycki.

Na dowozy ogłoszono przetarg, został jednak unieważniony i odbędzie się ponownie.

Komisja zwraca uwagę, że p. Dyrektor B. Spierewka-Tyrkinhejm cały czas pracuje nad 
podniesieniem efektów nauczania i wyników egzaminów. Jej pomysłem, który ma zamiar wdrożyć 
od tego roku szkolnego, jest rożny wymiar godzin w tygodniu.

PODSUMOWANIE

Komisja stwierdza, że wszystkie szkoły są przygotowane do nowego roku szkolnego, zarówno 
kadrowo, jak i pod względem infrastruktury.

Należy jednak pamiętać, że nie wszystkie zalecona prace remontowe zostały wykonane. Należy 
również monitorować dowóz uczniów i walczyć z bylejakością.

Na tym protokoł zakończono.

Protokołowała Elżbieta Fryckowska                                                                                    Przewodnicząca

                                                                                                                                          Komisji Kultury i Oświaty

                                                                                                                                           /-/Elżbieta Fryckowska
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